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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 1)
21 listopada 2023 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
wicemarszałka Sejmu Krzysztofa Bosaka, dokonała:

– wyboru prezydium Komisji.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Anna Osińska – wicedyrektor Biura Komi-
sji Sejmowych, Magda Jedynak, Anna Ornat i Adrian Konefał – z sekretariatu Komisji w Biurze 
Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dobry wieczór.

Przypadł mi zaszczyt poprowadzenia pierwszego posiedzenia Komisji Administracji 
Spraw Wewnętrznych. Witam wszystkich posłów. Witam także przedstawicieli mediów.

Otwieram zwołane przez marszałka Sejmu na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu 
Sejmu pierwsze posiedzenie Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. Porządek 
dzisiejszego posiedzenia przewiduje wybór prezydium Komisji: przewodniczącego oraz 
zastępców przewodniczącego. Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu uchwały Komisji 
zapadają większością głosów w obecności co najmniej jednej trzeciej liczby członków.

Na podstawie listy obecności członków Komisji stwierdzam kworum. Rozumiem,  
że państwo sekretarze Komisji potwierdzają? 

Przypominam także, że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powo-
łuje i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym większością głosów. Głoso-
wanie jawne odbywa się poprzez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy 
Komisji. Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto 
wstrzymał się od głosu. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzy-
ska zwykłą większość głosów, to znaczy więcej głosów za niż przeciwnych. Głosy wstrzy-
mujące się nie są brane pod uwagę. 

Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, zwracam uwagę, że w przypadku 
zgłoszenia większej liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe. Czy powyższe zasady 
głosowania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich posłów jasne? Nikt  
z posłów nie zgłasza wątpliwości.

Proszę zatem o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego Komisji. Proszę bardzo, 
pan poseł.

Poseł Konrad Frysztak (KO):
Panie marszałku, szanowni państwo, zgłaszam kandydaturę pana posła Tomasza  
Szymańskiego, w poprzedniej kadencji aktywnie pracującego w prezydium Komisji jako 
wiceprzewodniczący.To doświadczony parlamentarzysta, który na pewno podoła pracom, 
które są przed nami w tej kadencji.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Czy pan poseł Tomasz Szymański zgadza się kandydować na przewodniczącego Komisji?

Poseł Tomasz Szymański (KO):
Tak, wyrażam zgodę.
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Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. Czy są inne kandydatury? Nie widzę. Zatem przejdziemy do głosowa-
nia. Została zgłoszona tylko jedna kandydatura na funkcję przewodniczącego Komisji.

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za wyborem na funkcję przewodniczącego 
Komisji pana posła Tomasza Szymańskiego? Proszę podnieść rękę. Dziękuję. Kto jest 
przeciw? Dziękuję. Kto się wstrzymał? Dziękuję. Proszę o podanie wyników.

Sekretarz Komisji Magda Jedynak:
28 osób za, nikt się nie wstrzymał, nikt też nie był przeciw.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany pan poseł Tomasz Szymań-
ski przy 28 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się. 
Serdecznie gratuluję panu posłowi wyboru.

Zapraszam pana posła do miejsca dla prezydium Komisji.
Przystępujemy obecnie do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji. Zgodnie  

z ustaleniami przedstawicieli klubów poselskich i parlamentarnych oraz Konwentu 
Seniorów z dnia 14 listopada br. Komisję Administracji i Spraw Wewnętrznych uznano 
za komisję dużą. W związku z powyższym proponuję wybrać pięciu zastępców przewod-
niczącego. Czy jest głos sprzeciwu albo inny wniosek? Nie widzę.

Zatem proszę o zgłaszanie kandydatur na funkcję wiceprzewodniczącego. Proszę bar-
dzo, pan poseł.

Poseł Szymon Pogoda (PiS):
Panie marszałku, Wysoka Komisjo, w imieniu klubu Prawo i Sprawiedliwość chciałbym 
zgłosić kandydaturę pana posła Pawła Hreniaka. 

W poprzedniej kadencji pan poseł Hreniak również był członkiem i wiceprzewodniczą-
cym Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. Był również przewodniczącym podko-
misji do spraw rozwoju i promocji ochotniczych straży pożarnych. Myślę, że jego dotych-
czasowe doświadczenie parlamentarne daje gwarancję dobrego wypełniania funkcji, jaką 
jest wiceprzewodniczący Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Czy pan poseł Paweł Hreniak wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Paweł Hreniak (PiS):
Tak, wyrażam.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Kolejną kandydaturę zgłosi pan poseł przewodniczący.

Poseł Tomasz Szymański (KO):
Dziękuję bardzo. 

Szanowni państwo, w imieniu klubu Koalicja Obywatelska zgłaszam dwóch kandy-
datów do prezydium Komisji. Kandydatem numer jeden będzie Maria Małgorzata Jany-
ska, a kandydatem numer dwa poseł Konrad Frysztak. Obydwoje państwo posłowie są  
to parlamentarzyści o dużym stażu parlamentarnym, doświadczeni zarówno w pracy 
w Komisji Spraw Wewnętrznych i Administracji, jak i w podkomisjach tejże Komisji.  
W pełni uzyskują naszą rekomendację. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Czy pani poseł Maria Janyska zgadza się kandydować?

Poseł Maria Małgorzata Janyska (KO):
Tak, wyrażam zgodę.
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Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Czy pan poseł Konrad Frysztak zgadza się kandydować?

Poseł Konrad Frysztak (KO):
Wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Proszę bardzo, pani poseł.

Poseł Magdalena Sroka (PSL-TD):
Panie przewodniczący, drodzy państwo, w imieniu klubu parlamentarnego PSL-Trzecia 
Droga chciałabym zgłosić na wiceprzewodniczącego pana Zbigniewa Sosnowskiego, posła na 
Sejm IV, V, VII, VIII i X kadencji, podsekretarza stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i 
Administracji w latach 2008–2011. Jest to doświadczony samorządowiec. Dziękuję uprzejmie.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Czy pan poseł Zbigniew Sosnowski zgadza się kandydować?

Poseł Zbigniew Sosnowski (PSL-TD):
Tak, wyrażam zgodę.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Proszę bardzo, panie pośle.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050-TD):
Dziękuję bardzo. 

Panie marszałku, panie przewodniczący, chciałem zgłosić Bartosza Romowicza  
na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji. Debiutuje w parlamencie, jest posłem po raz 
pierwszy. Jest absolwentem wydziałów prawa i ekonomii. Przez 9 lat był burmistrzem 
Ustrzyk Dolnych. Gdyby zapytać mieszkańców o jeden sukces pana burmistrza, to odpo-
wiadają: jest tyle, że aż trudno wymienić. Poza tym jest miłośnikiem kina polskiego  
i hiszpańskiego. Wielki fighter, przyszłość polskiego parlamentaryzmu, a także polskiej 
polityki. Zdecydowany, energiczny, człowiek wyjątkowo nadający się do sprawowania tej 
funkcji w Sejmie.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Czy pan poseł Bartosz Romowicz zgadza się kandydować?

Poseł Bartosz Romowicz (Polska2050-TD):
Tak, zgadzam się.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Czy są inne kandydatury? Nie widzę. W takim razie przejdziemy do głosowania.
Mamy taką sytuację, że mamy wybrać pięciu zastępców przewodniczącego i mamy 

zgłoszonych pięć kandydatur. Jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, to proponuję przegło-
sować je blokiem. Nie słyszę. W takim razie przechodzimy do głosowania.

Proszę o podniesienie ręki wszystkich, którzy są za wyborem posłów: Pawła Hreniaka, 
Marii Janyski, Konrada Frysztaka, Zbigniewa Sosnowskiego i Bartosza Romowicza na 
funkcję wiceprzewodniczących Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. Dziękuję. 
Kto jest przeciw? Dziękuję. Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

Proszę o podanie wyników.

Sekretarz Komisji Magda Jedynak:
30 osób było za, nikt nie był przeciw i nikt się nie wstrzymał.
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Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo. 

Stwierdzam, że przy 30 głosach za, braku głosów przeciw i wstrzymujących posłowie: 
Maria Janyska, Paweł Hreniak, Konrad Frysztak, Zbigniew Sosnowski oraz Bartosz 
Romowicz zostali wiceprzewodniczącymi Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. 
Serdecznie gratuluję wszystkim państwu. 

Proszę jeszcze nie wstawać, jeszcze nie jest koniec posiedzenia Komisji. Na moment 
pragnę udzielić głosu nowemu przewodniczącemu Komisji.

Poseł Tomasz Szymański (KO):
Dziękuję bardzo. 

Panie marszałku, Wysoka Komisjo, szanowni państwo, gratuluję wszystkim osobom, 
którym została powierzona przez Wysoką Komisję funkcja członków prezydium – zastęp-
ców przewodniczących. 

Szanowni państwo, drodzy parlamentarzyści, z którymi się znam z poprzedniej 
kadencji z pracy m.in. w tejże Komisji, szanowni debiutanci, czeka nas ogrom pracy, jak 
to zwykle w tej Komisji. Doświadczeni parlamentarzyści wiedzą, co mam na myśli. Liczę 
na to, że ta praca będzie prowadzona w duchu społecznego, akceptowalnego działania, 
sprawiedliwości, a przede wszystkim wzajemnego poszanowania. Liczę na owocną współ-
pracę. Dziękuję serdecznie.

Wicemarszałek Sejmu Krzysztof Bosak:
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. W imieniu prezydium Sejmu również składam 
życzenia owocnej pracy. 

Zamykam posiedzenie Komisji.


